
Referat:	bestyrelsesmøde	i	Dansk	Sociologiforening	

8.	maj	kl.	16.00-18.00	(online)	

	

Ordstyrer:	Alberte	

Referent:	Matilde	

	

Til	stede:	Barbara,	Alberte,	Matilde,	Morten,	Gitte,	Merete,	Anne-Kirstine,	Cecilie,	
Annette	

	

1. 	Velkommen	til	vores	nye	studenterrepræsentantsuppleant:	Cecilie	
Hedegaard-Elmsted	(alle)		

	

● Præsentationsrunde	

	

2.	Opsamling	på	indtryk	og	overvejelser	fra	mødet	med	

redaktionen	(alle)	

	

● Diskussion	om,	hvorvidt	tidsskriftet	skal	være	open	access.	Det	

er	et	politisk	og	økonomisk	spørgsmål,	som	skal	besluttes	på	

næste	generalforsamling.	

	

● Der	er	enighed	blandt	bestyrelsen	om,	at	det	er	en	god	idé	at	gå	

den	online	vej.	Det	er	til	alles	fordel,	også	når	det	kommer	til	at	

tiltrække	nye	medlemmer,	da	det	vil	gøre	medlemsprisen	

billigere.	

	

● Matilde	kontakter	DJØF	og	undersøger,	hvad	muligheden	er	for	

en	ny	model,	hvor	de	blot	laver	layout	og	ikke	printer	fysiske	

eksemplarer,	og	hvad	en	sådan	model	vil	koste.		

	

4.	Bankskifte	(Morten)		



	

● Foreningen	er	ved	at	skifte	væk	fra	Danske	Bank	til	Arbejdernes	Landsbank	af	

etiske	årsager.	

	

● Det	er	en	langsom	proces,	men	det	går	fremad.	Næste	skridt	er	at	sende	banken	

nogle	dokumenter,	de	har	efterspurgt.	Matilde	er	i	gang	med	at	indhente	disse.	

	

5.	Ansættelse	af	ny	studentermedhjælp	(Alberte)		

	

● Matilde	skal	på	udveksling,	så	der	skal	ansættes	ny	pr.	1.	september.	

	

● Modellen	med	at	ansætte	gennem	KU	og	i	en	hybridstilling	med	

Forskningskollektivet	kan	fortsætte.	

	

● Matilde	skriver	et	jobopslag	snarest.	Morten	eller	Therese	holder	jobsamtaler	

sammen	med	Matilde	på	KU.	

	

6.	Sociologiforeningens	rolle	i	den	politiske	debat	(Alberte)		

	

● Det	diskuteres,	hvordan	Dansk	Sociologiforening	skal	forholde	sig	til	lukningen	

af	Sociologi	og	Kulturanalysebacheloren	i	Esbjerg.	

	

● Der	er	enighed	om,	at	foreningen	bør	deltage	i	debatten,	f.eks.	i	form	af	et	

læserbrev	eller	et	debatindlæg.	

	

● Identificere	de	miljøer,	der	er	hårdt	ramt,	find	eksempler	på	hvordan	de	seneste	

års	omlægninger	har	påvirket	disse	negativt,	og	saml	disse	eksempler	til	én	

stærk	pointe.	

	

● Opbygge	alliancer	internt	og	organisere	sig	sammen	med	andre	uddannelser	på	

samf	og	evt.	også	humaniora,	hvor	man	kan	diskutere,	hvordan	vi	kan	

tydeliggøre	vores	eksistensberettigelse.		



	

● Idé	om	at	tage	emnet	op	på	næste	NSA-møde	og	se,	om	der	er	hjælp	at	hente	i	de	

andre	nordiske	lande.	

	

● Diskussion	om,	hvordan	det	praktisk	skal	foregå:	

	

○ Det	er	nemmest	for	andre	organisationer,	der	vil	være	medafsendere	på	

debatindlægget,	hvis	Dansk	Sociologiforening	skriver	et	udkast,	som	de	

kan	komme	med	retteforslag	til.	

	

○ Forslag	om	at	sende	et	samlet	brev,	hvor	afsenderen	er	alle	Danmarks	

universiteter.	Mange	afsendere	vil	måske	skabe	mere	opmærksomhed	og	

øge	gennemslagskraften.	

	

○ Modargument	om	at	der	er	fordele	i,	at	foreningerne	er	hovedafsendere	

og	ikke	universiteterne,	så	folk	ved	at	det	er	os,	det	kommer	fra.	Der	er	

desuden	meget	organisering	og	det	vil	muligvis	blive	en	langsom	proces,	

hvis	vi	skal	organisere	os	med	andre	foreninger	og	på	tværs	af	

universiteter.	En	vigtig	strategisk	overvejelse.	

	

○ For	at	undgå	en	lang	organiseringsproces	men	samtidig	at	have	flere	

afsendere,	foreslås	det,	at	én	person	fra	hver	organisation	(f.eks.	

forpersonen)	bliver	den	ansvarlige.	

	

● Konklusion:	

	

○ Alle	skriver	nogle	tanker	til	Matilde,	som	prøver	at	identificere	de	ramte	

miljøer	og	dertilhørende	foreninger.	Herefter	nedsættes	et	udvalg,	som	

arbejder	videre	med	at	organisere	dette,	og	kommer	med	et	udkast	til,	

hvad	der	kan	stå	i	brevet.	

	

○ Foreningen	vil	evt.	holde	et	møde	mere	inden	sommer	for	at	tale	videre	

om	dette.	



	

7.	Strategi	for	hvervning	af	nye	medlemmer	(Emma,	Morten	og	

Therese)		

	

● Punktet	rykkes	til	næste	møde.	

	

8.	Orientering	vedr.	Risk-konferencen	(Barbara)		

	

● Der	er	kommet	41	abstracts	til	deadlinen	sidst	i	april.	Vi	ville	

godt	have	lidt	flere,	men	det	er	nok.	

	

9.	Efterårets	arrangementer	(alle)		

	

● Demografiske	udfordringer:	Therese	er	tovholder	på	et	arrangement	i	

samarbejde	med	den	nyopstartede	forening	for	demografer.	

	

● Hakan	Kalkan-arrangement:	Jonas	er	tovholder.	Matilde	tjekker	op	på,	hvordan	

det	går	med	planlægningen.	

	

● Forslag	om	at	gribe	lukningen	af	Esbjerg	og	afholde	et	debatarrangement	om	

sociologiens	vilkår.	

	

● Forslag	om	at	lave	et	arrangement	om	køn	og	race,	da	det	er	emner,	som	især	de	

studerende	har	interesse	i.	Cecilie	går	videre	med	at	tænke	over	idéer	til	et	

sådant	arrangement.	

	

10.	Evt.		

	

- 	


